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FCSB

şi mai  
concentraţi  
ca oricând

Cu dinţii  
încleştaţi

Ştiinţa şi FCSB duc o nouă bătălie a unui derby deja clasic.  
Rivalii ne vizitează din calitate de lider în formă maximă  

al Superligii, dar mobilizarea din tabăra noastră va fi exemplară,  
pe teren şi în tribune. Vino alături de „lei“, pentru că doar uniţi  

şi motivându‑ne reciproc putem învinge.



Salut și bine ai venit la Craiova, Mekva! Cum ai ales clubul nos-
tru și care sunt primele tale impresii despre ce ai găsit aici?

Salutare tuturor! Când am primit oferta auzisem deja de Uni-
versitatea Craiova, știam că e un club cu o istorie importantă în 
spate. Apoi m-am mai interesat și am găsit și despre suporterii 
fierbinți, plus faptul că e un club foarte profesionist. Deocamdată 

În decembrie 2022, ANZOR MEKVABISHVILI a fost numit 
cel mai bun tânăr jucător al anului respectiv. La aceeași gală, 
prietenul lui vechi, vedeta lui Napoli Khvicha Kvaratskhelia, a fost 
numit jucătorul anului. Jumătate de an mai târziu, în iunie 2023, 
Mekva a fost căpitanul Georgiei la Campionatul European U21, 
găzduit chiar de țara sa și România. Cu el integralist, Georgia 
a câștigat o grupă cu Portugalia, Olanda și Belgia (o victorie și 
două egaluri), dar a fost eliminată de Israel în sferturi, la lovituri 
de departajare. După alte 6 luni, Anzor a venit la Craiova și acum 
vorbește despre nivelul bun al Superligii, despre profesionalismul 
de la club, dar mai ales despre importanța suporterilor, pe care el 
îi privește drept cele mai importante personaje din fotbal.

MEKVA: „Atitudinea 
fanilor este 

cheia succesului 
în fotbal. 

Pentru mine, 
suporterii sunt 
mai importanți 

în fenomen 
chiar și decât 

fotbaliștii“



asta m-a impresionat, organizarea bună și faptul că totul este pus 
la punct. Ca fotbalist, ai tot ce-ți trebuie la Craiova.

Spune-ne mai multe despre copilăria ta. În ce condiții ai cres-
cut, cum e familia ta? Și ce pasiuni mai aveai în afară de fotbal?

Casa copilăriei mele e vizavi de un stadion mare, deci vă 
imaginați că într-un fel m-am simțit predestinat să fac acest sport. 
Îmi amintesc cu multă nostalgie de acel loc și de zilele întregi, 
de la răsăritul soarelui până la apus, pe care le petreceam pe acel 
teren. Familia mea îmi oferă mereu suportul de care am nevoie, 
fie că e vorba să mă ajute cu ceva concret, fie de sprijin emoțional. 
În afară de fotbal, îmi plăceau cam toate sporturile cu mingea, 
jucam des și baschet sau volei și mă bucuram de toate alături de 
prieteni dragi.

Ai reprezentat Georgia la toate nivelurile de juniori. Ce 
înseamnă pentru un copil să simtă presiunea de a performa 
la nivel înalt atât de devreme?



Eu nu am simțit-o ca pe o presiune, sincer. Am avut prima selecție 
la 15 ani și mi s-a părut o mare onoare. Sentimentul era că deja am 
atins un prag maxim și mereu m-am dus la loturile naționale cu multă 
bucurie. Am pus mereu inimă la echipele unde am jucat, în special 
la Națională, iar asta mi-a adus multă dragoste și mult respect din 
partea oamenilor. 

Povestește-ne cea mai frumoasă amintire pe care o ai din cari-
era ta de fotbalist de până în prezent.

E clar campionatul european U21 la care am participat vara 
trecută, cel la care Georgia și România au fost gazde. Ne-am cali-
ficat de pe primul loc, fără să pierdem, dintr-o grupă cu Portuga-
lia, Olanda și Belgia. Am participat la scrierea istoriei fotbalului 
georgian și probabil fără acel turneu reușit nu aș fi ajuns nici aici, 
la Craiova.

Cine a fost omul care te-a influențat cel mai mult până acum 
și căruia îi ești cel mai recunoscător?

Bunicul meu, el m-a dus prima oară la fotbal și mi-a rămas 
alături chiar din acea primă zi. Inclusiv în prezent vorbesc cu el 
foarte des, după meciuri mai ales, și îl iubesc foarte mult. E mereu 
alături de mine și de familia mea și suntem foarte norocoși să-l 
avem.

Nu ești un jucător foarte înalt și totuși ești un mijlocaș defen-
siv foarte lăudat. Care crezi că sunt calitățile care compensează 
această lipsă de talie? 

Vă mulțumesc pentru aprecieri. Da, poate nu sunt prea înalt, 
dar cred că am o inteligență bună, care mă ajută să citesc bine 
situațiile și să anticipez. Și pe plan fizic lucrez mult, nu cred că 
lipsa de talie e obligatoriu să presupună și lipsă de forță sau de 
prezență fizică. Dar decât să mă descriu eu aici, cel mai bine vedeți 
voi pe teren ce am de oferit.



Georgia e o țară cu o istorie fascinantă. Cât de legat ești de 
Georgia și cât de greu ți-a fost să te desparți de ele? Ai venit în 
România singur sau însoțit de prieteni ori familie?

Georgia e acasă, bineînțeles că nu a fost ușor să plec. Dar asta e 
viața de fotbalist, eram pregătit pentru acest pas. Mi-am asumat 
această responsabilitate și știam că, dacă vreau să realizez ceva 
remarcabil, va trebui să îmi părăsesc țara. Există și părți bune 
în asta, să vezi culturi fotbalistice diferite, să te expui, să înveți. 
Deocamdată sunt singur aici, dar cred că în curând mi se vor ală-
tura iubita mea și familia și atunci voi fi deja de-al casei.

Ce știai despre România înainte să vii aici? Ai făcut și un 
research înainte să semnezi? Ce ai mai aflat?

Da, normal. Cel mai mult am vorbit cu un prieten care joacă la 
Petrolul (nota noastră – e vorba despre Giorgi Abuashvili, născut în 



acelaș oraș cu Mekva), mi-a zis că e o ligă surprinzător de puter-
nică. I-a lăudat mai ales pe fotbaliștii de aici, despre care a spus 
că sunt foarte profesioniști, se pregătesc bine și nu e ușor să te 
impui din aceste motive.

Apropo de prieteni, știm că ești prieten bun și cu Khvicha Kva-
ratskhelia. Ce fel de relație aveți, când ați vorbit ultima oară? 
Știai că Craiova e asemănată, ca cultură a clubului și ca atmo-
sferă făcută de fani, cu Napoli?

Așa e, Khvicha e prietenul meu, am crescut împreună și am 
jucat cu el la toate grupele de juniori, pentru că suntem aceeași 
generație. Vorbim destul de des, suntem apropiați, cred că o 
discuție mai lungă am avut acum cam o lună. Legat de Craiova 
și Napoli, nu știam despre această asemănare, dar adevărul este 
că am văzut stadionul, care e superb, plus niște poze în care era 
plin, și chiar semăna. Anul trecut, când Napoli a câștigat titlul, 
cred că principalul lor atu au fost fanii. Pentru mine, suportul 
fanilor e cheia succesului în fotbal.

Ai fost pe stadion la meciul cu Farul? A fost o înfrângere grea, 
cum ți s-a părut partida și ce crezi că ne-a lipsit ca să învingem?

Da, din păcate nu am putut să fiu pe teren, dar am fost pe sta-
dion. Mi s-a părut un meci bun, Farul s-a mișcat foarte bine. Am 
avut și noi momentele noastre, dar norocul aș zice că a fost mai 
mult de partea lor, pentru că au profitat foarte rapid de șansele 
avute. Probabil asta ne-a lipsit, mai mult noroc la finalizare. Însă 
per total a fost un joc cu un ritm foarte bun și mi-a plăcut.

Ce așteptări ai de la meciul cu FCSB, pe termen scurt, și de la 
acest sezon, pe termen lung?

FCSB e liderul și mai ales e într-o formă foarte bună, deci pro-
babil vom avea parte de unul dintre cele mai grele meciuri ale 
sezonului. Cum ziceam și mai devreme, va depinde mult și de 



atmosfera de pe stadion. Jucăm acasă și, dacă fanii ne vor fi ală-
turi, vom avea un atu important.

Dacă ar fi să poți să schimbi un singur lucru din trecutul tău, 
care ar fi acela?

Nu aș schimba ceva anume, poate mai degrabă aș schimba cum 
reacționez eu la lucruri. Dacă ar fi să mă întorc în trecut și să-i 
dau un sfat micului Mekva, i-aș spune să se îngrijoreze mai puțin 
și să se bucure mai mult de fotbal și de viață.

Care e cel mai frumos lucru pe care ți l-a spus cineva recent? 
Cine era și ce ți-a spus?

Nu mi s-a spus direct, însă mie îmi place mult Kobe Bryant și men-
talitatea lui, așa că citesc și mă uit des la interviuri cu el. Ce mi-a 
rămas de la el a fost expresia ”să nu-ți fie niciodată teamă să greșești”.

Transmite-le un mesaj suporterilor care citesc acest interviu.
Vreau să le repet că eu cred că sunt cea mai importantă parte 

a fotbalului, personajele principale. Când 20.000 de oameni sau 
chiar mai mulți sunt alături de tine, joci în superioritate nume-
rică. Așa că nu pot decât să le zic că îi aștept în număr cât mai 
mare duminică și cu o atitudine cât mai bună și mai pozitivă.



Ş T I I N Ţ A  L A  Z I

Mitriţă: „Aş vrea 
ca tribuna a doua  
să se comporte la 

fel ca Peluza Nord“

• Screciu şi Ivan nu sunt recuperați complet şi probabil nu vor fi 
titulari în această seară, însă surpriza ar putea fi o titularizare 
a nou-venitului Anzor Mekvabishvili, care a primit cartea verde 
şi ar putea apărea ca mijlocaş box to box.



• La conferința presă de dinaintea meciului, Alexandru Mitriță a 
mulțumit galeriei pentru susținerea ireproşabilă, însă s-a decla-
rat dezamăgit de atitudinea tribunei a doua: „Nu este posibil să 
fluieri jucătorii pentru că dăm o pasă în spate în minutul 10. Aş 
vrea ca tribuna a doua să se comporte la fel ca Peluza Nord.“

• După plecările lui Borza şi Kurtic şi împrumutul lui Işfan la 
Petrolul, un alt fotbalist a părăsit Craiova până cel puțin la fina-
lul sezonului: Ante Roguljic a fost împrumutat la Universitatea 
Cluj.

• Ivaylo Petev nu s-a ferit să pună presiune pe jucătorii săi îna-
intea partidei: „Este clar că nu suntem într-un moment bun. 
La fotbal, când câştigi zbori, iar când pierzi eşti sub pământ. 
Trebuie să obținem cu orice preț victoria cu FCSB şi trebuie să 
avem o prestație de clasă pentru a reuşi asta.»

• Întrebat dacă va fi adus până la urmă şi atacantul despre care 
se tot vorbeşte în presă, Ivaylo Petev a lăsat de înțeles că se fac 
eforturi în acest sens: „Facem tot posibilul, dar nu este uşor să 
aduci un vârf de calitate în pauza de iarnă“.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



UNIVERSITATEA – FCSB ÎN CIFRE

Creatorii Bancu 
şi Mitriţă faţă‑n faţă 
cu marcatorii 
Olaru şi Coman

• După ce Universitatea păruse că a echilibrat puțin raportul de 
forțe în partidele directe, reuşind patru victorii în perioada 
2020-2022, a urmat un 2023 al FCSB-ului, care a preluat iarăşi 
conducerea autoritară în clasamentul victoriilor. Bucureştenii 
nu au pierdut în cele 4 partide disputate anul trecut şi au câş-
tigat ultimele două întâlniri, 3-0 în prima parte a acestui cam-
pionat şi un 2-1 la Craiova sezonul trecut. 



• Dacă FCSB are doi marcatori principali, Olaru (13) şi Coman 
(9), Craiova se poate baza pe doi creatori principali: Bancu, cu 
7 pase de gol, şi Mitriță, cu 6.

• Elias Charalampous are două victorii din tot atâtea partide în 
fața Universității, reuşind să-i învingă în 2023 atât pe Eugen 
Neagoe cât şi pe Laurențiu Reghecampf. Pentru Ivaylo Petev va 
fi primul derby împotriva FCSB şi primul meci împotriva riva-
lului grec.

• Niciunul dintre cei mai buni marcatori din partidele directe nu 
mai evoluează în România: Dennis Man (6), Florin Tănase (5) 
şi Harlem Gnohere, respectiv Alexandru Cicâldău, amândoi cu 
câte 4 goluri.

• Mitriță l-a depăşit pe Ivan în valoarea estimată de Transfer-
markt după recalculare şi este considerat cel mai valoros jucător 
al nostru - 2,8 milioane euro. De partea cealaltă, Darius Olaru 
şi-a consolidat poziția de cel mai scump jucător din Superliga, 
cu o cotă de 6,5 milioane euro.

• Cu 57% goluri marcate în prima parte, FCSB e echipa din Supe-
liga cu cele mai bune prime 45 de minute. De partea cealaltă, 
Craiova e printre liderii golurilor marcate în ultimul sfert de oră 
– 35% dintre reuşitele alb-albastre au venit după minutul 75.

• Media de vârstă a celor două echipe e sensibil egală – circa 24,5 
ani. Sunt de altfel două dintre cele mai tinere loturi din Super-
liga, situate pe locul 4-5 într-un clasament condus de trio-ul 
FCU, Botoşani şi Farul.



Adversarii la zi  FCSB

Fără vârf de careu, 
dar cu Olaru 
peste tot şi toţi

• Ajunsă la 11 puncte distanță de locul secund, FCSB domină cam-
pionatul la aproape toate capitolele importante: după 22 de 
etape, are cel mai bun atac (42 de goluri marcate), cea mai bună 
apărare (20 de goluri primite) şi un jucător în formă explozivă – 
Darius Olaru. Olaru a reuşit un hattrick în meciul cu UTA şi 
este lider detaşat al golgheterilor în prima ligă, cu 13 reuşite.



• După ce Gigi Becali l-a declarat şi pe Andrea Compagno inde-
zirabil şi i-a setat prețul de transfer la 300.000 de euro, mai 
multe echipe par să negocieze cu acesta un transfer. Favorită, 
conform presei din Turcia, ar fi Konyaspor, echipa la care e 
împrumutat în acest sezon şi Alexandru Cicâldău. Compagno 
fusese cumpărat de FCSB de la FCU cu 1,5 milioane euro şi a 
înscris de 20 de ori în 55 de meciuri jucate pentru FCSB.

• După îndepărtarea lui Compagno, FCSB nu mai are un atacant 
de careu în lot şi e posibil ca fostul jucător al Ştiinței, Băluță, 
să înceapă ca vârf fals. La fel s-a întâmplat în partida cu UTA, 
de etapa trecută, câştigată clar de FCSB, 4-0. În plus, atât Mihai 
Stoica cât şi Elias Charalambous au spus că sunt mulțumiți cu 
lotul actual şi că pe lângă Băluță există deja mai mulți jucători 
(Miculescu, Coman, Octavian Popescu) care pot să joace pe acel 
post.

• Elias Charalambous la conferința de dinaintea partidei: „Ne 
aşteaptă un meci foarte greu, dar suntem bine pregătiți. Suntem 
pregătiți să suferim şi să o luăm de la capăt, e foarte important 
să rămânem umili şi să nu ne credem campioni deja. Craiova e 
o echipă care are mai multă calitate decât pare după numărul 
de puncte din clasament, trebuie să fim foarte concentrați.“

• Cu câteva zile înaintea derby-ului din Craiova, prezențele nume-
roase în spațiul mediatic ale adversarilor noştri au creat o fază 
comică. În aceeaşi zi în care Gigi Becali declarase că „gata, titlul 
e luat“, Mihai Stoica a declarat şi el că «trebuie să fii un idiot 
notoriu să zici acum că am luat titlul.»



AMINTIREA SĂPTĂMÂNII: 

Jocul de şah al 
transferurilor Ştiinţa – 
FCSB şi „pionii“ 
deveniţi regine
11 transferuri au avut loc între cele două echipe, în general fiind 
vorba despre jucători care nu jucau prea mult fie la o echipă, fie la 
cealaltă. Doar două au fost cu adevărat reuşite, iar unul dintre ace-
lea o certitudine, cu jucătorul respectiv în vârful de formă al carierei.

2016 – 2018: tatonările
Primele patru transferuri pe ruta Craiova – FCSB sau înapoi 

au venit începând cu iarna lui 2016, când Ştiința îi rezilia con-
tractul lui Thaer Bawab, iar acesta semna la scurt timp cu FCSB. 



Iordanianul care în Bănie jucase 46 de partide (12 goluri şi 10 
assist-uri) nu reşea să-l convingă pe Gigi Becali şi bifa doar 9 
meciuri în roş-albastru, înainte să plece în Qatar.

Următorul transfer a fost cu cântec, deşi mai degrabă mult 
zgomot pentru nimic: Andrei Vlad a fost „furat“ de FCSB (aşa 
a descris însuşi Becali mişcarea), însă patronul bucureşteni-
lor a ajuns să regrete decizia. După un nou meci slab dintr-o 
serie lungă a portarului intrat de atunci în dizgrație, Becali 
declara: „Toate se întâmplă pentru că am furat. Da, la Vlad mă 
refer. Am furat şi Dumnezeu mă pedepseşte.“ Vlad a apărat în 
117 meciuri pentru FCSB, dar a primit aproape un gol pe meci 
(114 goluri), iar acum este la al doilea sezon în care e rezerva 
lui Târnovanu. 

Celelalte două mutări dintre cele două echipe din această 
perioadă nu au fost la fel de memorabile: Andrei Iana şi Edu-
ard Stăncioiu ajungeau din Bucureşti la Craiova, dar niciunul 
nu reuşea să joace nici măcar un meci pentru Universitatea.

2018‑2021: şase poticneli 
şi o reuşită

Următorii trei ani au fost caracterizați de mutări mai intens 
comentate, pe măsură ce Universitatea Craiova reuşise să se 
impună ca o forță a primei ligi şi se reclădise un derby al Româ-
niei, după cel cu Steaua, cel cu FCSB. Mai întâi, unul dintre 
mijlocaşii emblematici ai Ştiinței, Hristo Zlatinski, a semnat cu 
FCSB în vara lui 2018, tot după ce fusese pus pe liber de club.  
Zlatinski a reuşit însă şi mai puține decât Bawab la bucureşteni, 
jucând doar 5 meciuri, fără să marcheze sau să paseze decisiv.

În aceeaşi perioadă, pe lângă transferurile fără istoric ale 
lui Mamut, Burlacu, Briceag şi Vînă, Ştiința a reuşit o primă 
mutare grea în jocul de şah al schimburilor dintre rivale: Mihai 
Bălaşa venea gratis la Craiova şi o părăsea după doi ani, cu cifre 



mai bune decât în perioada FCSB. În alb-albastru, Bălaşa a jucat 
67 de meciuri, în care a marcat de 5 ori şi a fost eliminat doar 
o dată, în timp ce la FCSB jucase 78, în care marcase o singură 
dată şi fusese eliminat de 3 ori. 

„Bomba“ care a oprit războiul 
transferurilor

Ultima mutare între cele două cluburi a fost şi cea mai de 
succes: Alexandru Crețu părăsea FCSB după doar o lună, înlă-
turat de Gigi Becali, şi venea să trăiască cea mai bună peri-
oadă din carieră la Universitatea. De când s-a alăturat „leilor“, 
Crețu a marcat de 14 ori şi a oferit 8 pase de gol în cele 96 de 
apariții. Ajuns la 31 de ani, mijlocaşul complet originar din 
Paşcani a început şi noul sezon în forță, contribuind decisiv la 
aproape 20% dintre golurile noastre în Superligă, cu 4 goluri 
şi 2 assist-uri.

Cu Screciu încă nerefăcut după o accidentare din ultimul meci 
dinainte de pauză şi Anzor „Mekva“ cu toate actele în regulă, e 
posibil să-l vedem în premieră pe Crețu într-o pereche cu tână-
rul georgian, în fața apărării noastre. 

După ce Craiova a capturat aşadar două piese grele ale adver-
sarului, jocul de şah al trasnferurilor dintre cele două cluburi 
continuă cu mize şi mai mari.



În paralel cu derby‑ul,  
Basilio Ndong joacă un meci 
istoric la Cupa Africii

Fundaşul nostru stânga originar din Guineea Ecuatorială a fost 
integralist în ceea ce BBC numeşte „una dintre cele mai mari sur-
prize din istoria Cupei Africii“. În ultima etapă a grupei A, Gui-
neea Ecuatorială a zdrobit cu 4-0 gazdele şi favoriții competiției, 



pe Coasta de Fildeş, şi a terminat pe primul loc într-o grupă din 
care au mai făcut parte Nigeria şi Guineea Bissau. Cu 9 goluri 
marcate în trei meciuri, micuța țară de la Ecuator are cel mai bun 
atac al turneului de până acum.

Astfel, Guineea Ecuatorială va întâlni locul 3 din cea mai tare 
grupă a competiției, pe Guineea (care a fost devansată de Sene-
gal şi Camerun). Va fi un al doilea derby al Guineelor consecutiv 
pentru formația lui Ndong, după meciul din grupe cu Guineea 
Bissau. De data aceasta, adversarii pleacă favoriți, cu un lot puter-
nic din care fac parte Diakhaby (Valencia), Moriba (Getafe), 
Keita (Werder Bremen) sau Guilavogui (Lens). A treia optime de 
finală a Cupei Africii e programată să înceapă cu o oră înaintea 
derby-ului din Bănie – duminică de la ora 19, pe stadionul olim-
pic din Abidjan. 

Ndong a fost integralist în toate meciurile din faza grupelor, 
iar echipa sa națională e în continuare neînvinsă în ultimul an 
şi jumătate, cu ultima înfrângere înregistrată în vara lui 2022, 
într-un meci de calificare în fața Tunisiei în care rezultatul nu mai 
conta, pentru că ambele echipe trecuseră deja mai departe. 


